
                                                               Protokół 

                                        z posiedzenia Rady Gminy Tczew 

                                                 z dnia 25 czerwca 2018r. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Projekty uchwał na XLVIII Sesję Rady Gminy Tczew. 

2. Sprawy różne, informacje, pisma. 

 

Posiedzenie otworzył przewodniczący Rady Gminy Tczew – Krzysztof Augustyniak. 

Przywitał zgromadzonych:wójta, skarbnik, sekretarz, kierownika Gops-u, sołtysa Szczerbięcina, 

mieszkańców, radnych i sołtysów. Sprawdził listę obecności, na 15 radnych obecnych jest 8 

radnych. Nieobecni to: radna Siwiak Anna, radna Kata Anna, radna Bronk Mirosława, radny 

Szreder Paweł, radny Bukala Jan, radny Kowalski Michał, radny Bronk Andrzej. Obrady są 

prawomocne do procedowania projektów uchwał. 

 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Tczew. 

Wendt Roman 

Wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie skargi na bezczynność Wójta 

Gminy Tczew pkt 15 oraz o przeniesienie  skarg z pkt-u 13 i pkt-u 14 jako pkt 9 i pkt. 10. 

 

Przybyli radni Bronk Andrzej i Bukała Jan  (10.10)           (do głosowania 10 radnych) 

 

Przewodniczący 

Głosujemy wniosek radnego Wendta. 

Radni głosowali następująco: 

– za zdjęcie projektu uchwały w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy Tczew - 

„za” głosowało 8 radnych, „wstrzymało się” 2 radnych, 

– za przesunięcie skarg jako pkt 9 i pkt 10 - „za” glosowało 7 radnych, „wstrzymało się” 

3 radnych. 

Przewodniczący 

Głosujemy całość porządku obrad po zmianach. 

Radni jednogłośnie przyjęli nowy porządek obrad. 

 

Pkt.13 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tczewie Panek Agnieszka przedstawiła 

sprawozdanie z działalności GOPS za rok 2017. 

Następnie przedstawiła nowy program „Dobry Start”, który przysługuje dzieciom uczącym się do 

20 roku życia i 24 roku życia dla osób niepełnosprawnych. Program nie obejmuje dzieci 

przedszkolnych i w tzw. „zerówce” oraz studentów, uczniów szkół policealnych i uczniów szkół dla 

dorosłych. Wnioski należy złożyć do ośrodka od 1 lipca drogą elektroniczną  i od 1 sierpnia w 

wersji papierowej, do 30 listopada. 

 

Przybyli radni Siwiak Anna i Kowalski Michał (10.20)    ( do głosowania 12 radnych) 

 

Przewodniczący 

Głosujemy  w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności  Gopsu za rok 2017. 

Radni jednogłośnie przyjęli w/w sprawozdanie. 

 

 



Pkt. 12 

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXI280/2009 Rady Gminy Tczew z dnia 2009r. W 

sprawie wysokości i zasad ustalania opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 

publiczne prowadzone przez Gminę Tczew przedstawiła Księgowa ZEAS-u Teresa Kocerba. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący 

Głosowanie 

Radni przyjęli jednogłośnie w/w projekt uchwały. 

 

Pkt. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tczew na 2018 rok przedstawiła 

skarbnik. 

Zwiększenie dochodów z tytułu: rekompensat w kwocie 32 727 zł, przekształcania prawa 

użytkowania wieczystego w kwocie 59 750 zł, udział we wpływach z podatku dochodowego w 

kwocie 280 000 zł, wpływy z pozostałych odsetek 200 zł, darowizny w kwocie 2600 zł, środków 

niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego w 

kwocie 1 104 938 zł. 

Zmniejszenie dochodów z tytułu: subwencji oświatowej o kwotę 385 164 zł, wpływu z podatku o 

kwotę 280 000 zł. 

Zwiększenie planowanych wydatków bieżących na: remont dróg  gminnych 400 000 zł, na projekty 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla wsi Turze, Swarożyn, Stanisławie w 

kwocie 97 690 zł, wynagrodzenie osobowe pracowników ZEAS-u w kwocie 47 330 zł,szkolenia 

pracowników szkół o kwotę 1 300 zł, zakup materiałów i wyposażenia dla szkół w Lubiszewie i 

Dąbrówce o kwotę 7 000 zł, zakup usług na organizację obchodów z okazji stulecia odzyskania 

niepodległości przez Polskę w kwocie 10 000 zł, zakup wyposażenia i usług kulturalnych w kwocie 

2 600 zł, zakup usług z przeznaczeniem na likwidacje dzikich wysypisk o kwotę 5 000 zł. 

Zmniejszenie planowanych wydatków z tytułu wynagrodzeń i składek o kwotę 133 500 zł. 

Zwiększenie planowanych wydatków majątkowych na zadania pn.: „Budowa magistrali 

wodociągowej w Dąbrówce” o kwotę 100 000 zł, „Budowa sieci kanalizacyjnej w Dąbrówce ( dz. 

60/29 i 84)” o kwotę 80 000 zł, „Modernizacja przepompowni ścieków w Zabagnie” o kwotę 100 

000 zł, „Budowa ulicy Łąkowej w Dąbrówce”o kwotę 65 000 zł, przebudowa dróg w Swarożynie 

(Nad Stawem, Podgórna, Ks. Piechowskiego, Sadowa, Krotka, Zielona)”o kwotę 40 000 zł, 

„Przebudowa ulicy Topolowej i dróg przy kościele w Miłobadzu' o kwotę 80 000 zł, „Budowa 

świetlicy wiejskiej w  miejscowości Czarlin” o kwotę 757 538 zł, „ Budowa infrastruktury 

rekreacyjnej w parku w Boroszewie” o kwotę 60 000 zł. 

Wykreśla się zadanie inwestycyjne pn. „Modernizacja sieci wodociągowej w Swarożynie” w 

kwocie 100 000 zł. 

Wprowadza się nowe zadania inwestycyjne pn. „Budowa sieci wodociągowej w Maleninie, 

Bałdowie i Śliwinach” w kwocie 50 000 zł, „Budowa sieci wodociągowej w Szczerbięcinie” w 

kwocie 60 000 zł, „Wykonanie zasilenia do szaf sterowniczych w hydroforniach” w kwocie 20 000 

zł, „ Budowa drogi do terenów przemysłowych leżących przy A1 w Swarożynie” w kwocie 94 710 

zł, „ Budowa drogi na osiedlu Polana Leśna w Rokitkach” w kwocie 70 000zł, „Budowa i 

wyposażenie zatok autobusowych w Czarlinie ul Lipowa” w kwocie 50 000 zł, „Przebudowa 

przepustu drogowego w Tczewskich Łąkach” w kwocie 20 000 zł. 

Dofinansowanie do zakupu karetki dla szpitali Tczewskich w kwocie 20 000 zł oraz dofinansowanie 

do rozbudowy drogi krajowej nr 22 na odcinku Starogard Gdański – Swarożyn w kwocie 9 225 zł. 

Wprowadzenie przychodów z tytułu wolnych środków o kwotę 3 714 042 zł. 

Zmniejszenie przychodów z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym o kwotę 

2 500 000 zł. 

Zwiększenie deficytu o kwotę 1 214 042 zł. 

Kończyńska Iwona 

Zmniejszenie subwencji- dlaczego? 



Skarbnik 

Zmniejszył minister dodatkowe wynagrodzenia oraz zmniejszyłam dotację na przedszkola. 

Wójt 

Subwencję oświatową ministerstwo z reguły obcina. 

Kończyńska Iwona 

Proszę o zestaw, wykaz na co dokładnie jest kwota dla ZEAS-u? 

Kocerba Teresa 

Na tą kwotę składa się wynagrodzenie dla pracownika zatrudnionego na inspektora  RODO i 

pracownika zatrudnionego w kadrach, ponieważ poprzednia kadrowa  odeszła na emeryturę,   

Kadrowa pracowała do ostatniego dnia, aby wdrożyć nowego pracownika. W związku z tym nie 

miała możliwości wykorzystania urlopu  i musieliśmy zabezpieczyć środki na wypłacenie jej  

ekwiwalentu. Dodatkowo jest tam również kwota na zakup oprogramowania dla wszystkich szkół. 

Wendt Roman 

Dobrze, że wprowadzamy nowe zadania, ale w Maleninie od dłuższego czasu czekamy na wymianę 

większości elementów zabawowych na placu zabaw, Zajączkowo czeka na  remont drogi z jumb i 

proszono o chodnik, w Maleninie remont drogi ulic Sadowa i Krótka. Pismo OLKOPU jest od 2017 

roku, a wprowadzono dopiero w 2018 roku. Ulica Leśna Polana w Rokitkach stara się o drogę od 

niedawna i już jest w projekcie budżetu. 

Przewodniczący 

Na sesję proszę kierownika działu inwestycyjnego o wykaz-  gdzie i jakie drogi będą remontowane? 

Chcę wiedzieć na co są przeznaczone te środki? 

Wójt 

Propozycja 400 000 złotych jest na dzień dzisiejszy. Mamy zatrudnioną osobę, która skrupulatnie 

rozlicza wydatki na drogi. 

Przewodniczący 

Od trzech lat zgłaszam skarpę w Szczerbięcinie. Ja chcę wykaz jak te środki będą rozdysponowane? 

Wójt 

Na dzień dzisiejszy nie ma środków. Zestawienie za pół roku. Zostało kilkanaście remontów 

drobnych do zrobienia. 

Przewodniczący 

Zgłaszałem  już trzy lata temu . Środki idą do szkół. Uważam, że wykaz powinien być zrobiony. 

Każdy radny powinien taki wykaz mieć. Dąbrówka magistrala  100 tyś- co to jest? 

Wójt 

2 miesiące temu to zadanie zostało wprowadzone, nie mieliśmy środków jedynie 50 tyś zł na 

projekt. Koszt tego zadania to około 100 tyś złotych. Może nie starczyć, ponieważ wzrosła cena rur. 

Zadanie to jest zabezpieczeniem zastępczym  w wodę  z Lubiszewa. Jak będą środki to będę 

wnioskował o rozpisanie przetargu na to zadanie. Jest to ważne, ponieważ mieszkańcy nie mają 

ciśnienia w sieci. Jak państwo pamiętają pierwotnie miały powstać dwa zbiorniki a powstał jeden. 

Zadanie pozwala nam na zabezpieczenie tego terenu w wodę na okres około 5 lat, przy obecnym  

tempie rozbudowywania się tego terenu. 

Przewodniczący 

Na dwie działki w Dąbrówce sieć kanalizacyjna w kwocie 80 tys. złotych? 

Odya Piotr 

To są gminne działki drogowe. 

Przewodniczący 

Kto to szacował? 

Wójt 

Nie udzielił odpowiedzi. 

Kończyńska Iwona 

Jaka jest długość? 

Wójt 

Nie wymagajcie, aby pracownicy z głowy znali wszystkie parametry. 



Przewodniczący 

Ja chce konkretnie wiedzieć na co dokładamy? Na świetlicę w Lubiszewie Rada przekazała na 

dodatkowe wyposażenie świetlicy 80 tyś złotych, a  wójt wydał 105 tyś złotych na inne zadanie. 

Kończyńska Iwona 

Zatoczki na ulicy Lipowej w Czarlinie? 

Bukała Jan 

Prace ruszyły według starego projektu . Półtora roku negocjacji i rozmów nie zostało zatwierdzone. 

Wójt 

Czy radni czują co się dzieje na rynku pracy? 

Przewodniczący 

Czy ktoś z „pały” kładzie taka kwotę- tak jak było w Lubiszewie? 

Wójt 

Każde zadanie ma inspektora nadzoru, wykonawcę, nikt nie podaje kwot „na pałę”. Rada, albo daje 

pozwolenie, albo nie. 

Bukała Jan 

Im będziemy dłużej przeciągać wykonanie tych zadań,tym będziemy więcej płacić. Firmy 

wykonujące, wolą odejść i zapłacić karę. 

Kończyńska Iwona 

Nie przypominam sobie, aby rada wstrzymała jakieś zadanie? 

Kowalski Michał 

Park w Boroszewie – 5 tys. złotych? 

Odya Piotr 

Panie przewodniczący informuję, że kosztorys inwestorski jest do każdej roboty. W zadaniu 

dotyczącym parku w Boroszewie jest rozbudowa alejek wokół stawku wraz z pomostem. Pomost 

był bardzo drogi. Zrobiono tylko alejki. Instytucja, która dofinansowała to zadanie pozwoliła na 

wykonanie mniejszego pomostu. 

Wójt 

Jeżeli w całości byśmy nie zrealizowali zadania to cofnięto by nam dofinansowanie. 

Kowalski Michał 

Nigdy nie wiem wcześniej jakie inwestycje są robione. Powinienem wiedzieć wcześniej. Jest grupa 

radnych, która wie aż nadto, a reszta nie. Decyduje cała rada. 

Grygolec Julian 

Wszystkie poprawki budżetu są w pierwszej kolejności omawiane na posiedzeniu komisji budżetu.. 

Zawsze jest informacja i to komisja decyduje, co ma być zrobione, a co nie. Komisja rozpatruje, a 

wójt wprowadza do budżetu. Są przekazywane wszystkie informacje. 

Bronk Andrzej 

Nie tylko nasza gmina ma takie bolączki. Powiat czy Gdańsk też ma takie problemy. Ceny towarów 

idą o 100% w górę. Obecnie jest wolna amerykanka na rynku pracy, brakuje rąk do pracy. Jest 

kryzys i chaos ogólnokrajowy. 

Stelmach Marek 

Jaka część Turzy jest w planach? 

Wójt 

Teren pod przedszkole. Przedstawione propozycje do budżetu możecie zmienić. 

Przewodniczący 

Głosowanie. 

Wyżej wymieniony projekt radni przyjęli następująco: „za” głosowało 11 radnych, 

„wstrzymał się” 1 radny. 

 

Pkt. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tczew na lata 

2018-2022 przedstawiła skarbnik. 

Radni nie wnieśli uwag. 



Przewodniczący 

Głosowanie 

Radni jednogłośnie przyjęli w/w projekt uchwały. 

 

Pkt. 7 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Szpitali Tczewskich S.A., z siedzibą w Tczewie . 

Wójt 

Wymaga tego wyższy cel. 

Przewodniczący 

Kiedy wpłynął wniosek? 

Wójt 

W styczniu. 

Przewodniczący 

Rozmawiałem ze Starostą, inne gminy przekazały środki wcześniej. Wniosek powinien być 

przekazany Radzie. 

Głosowanie. 

Radni jednogłośnie przyjęli w/w projekt uchwały. 

 

Pkt. 8 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla skarbu Państwa – Generalnego 

Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad. 

Wójt 

Została uchwalona uchwała intencyjna przez Radę. Obecnie mamy dokładny koszt. Będzie 

zrobione rondo do Wędków przy cmentarzu. Nie wiem jak będzie z gruntami, które nie zostały 

fizycznie wymienione. 

Przewodniczący 

Głosowanie. 

Radni jednogłośnie przyjęli w/w projekt uchwały. 

 

Pkt. 9 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Tczew. 
(Tczewskie Łąki) 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący 

Głosowanie. 

Radni jednogłośnie przyjęli w/w projekt uchwały. 

 

Pkt. 10 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Tczew. (Czarlin) 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący 

Głosowanie. 

Radni jednogłośnie przyjęli w/w projekt uchwały. 

 

Pkt. 11 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2017. 

Szczegółowo omówione zostało na komisjach. 

Przewodniczący 

Czy wszystkie uchwały sołeckie były rozpatrzone i czy są wykonane? 

Wójt 



Uchwały sołeckie są wytycznymi i na pewno nie wszystkie zostały wykonane. 

Skarbnik 

Jest załącznik w sprawozdaniu z wykonania budżetu, który o tym mówi. 

Przewodniczący 

Głosowanie 

Projekt uchwały przyjęto następująco:”za” głosowało 11 radnych, „wstrzymał się” 1 radny. 

 

Pkt. 12 

Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Tczew za rok 2017. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący 

Głosowanie. 

W/w projekt uchwały radni przyjęli następująco: „za” głosowało 9 radnych, „przeciw” 

głosowało 2 radnych, „wstrzymało się” 1 radny. 

 

Pkt. 16 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego dla Wójta Gminy Tczew 

Romana Rezmerowskiego. 

Wójt 

Rozporządzenie  z 15 maja o obniżce pensji, wchodzi od 1 lipca. Różnie do tego podchodzą 

samorządy ponieważ łamie się ustawę o pracownikach samorządowych. 

Bronk Andrzej 

Rozporządzenie od 1 lipca ma obowiązywać. 

Przewodniczący 

Głosowanie. 

W/w projekt uchwały radni przyjęli następująco: „za” głosowało 11 radnych, „wstrzymał się” 

1 radny. 

 

Pkt. 17 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłat do cen wody i ścieków obowiązujących taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Wójt 

Po raz pierwszy Radę pozbawiono możliwości decydowania o cenach wody i ścieków. Obecnie 

ceny naliczają Wody Polskie. Zaproponowałem w projekcie , aby  pomóc mieszkańcom i utrzymać 

na tym samym poziomie pomoc, to jest w wysokości 7 zł od m3. Dla budżetu gminy będzie to 

obciążenie w wysokości 3 milionów. Cena wody dla mieszkańców wzrośnie o 2 grosze,a cena 

ścieków o 47 groszy. 

Przewodniczący 

Głosowanie 

Radni jednogłośnie przyjęli w/w projekt uchwały. 

 

Pkt. 18 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru na terenie wsi Stanisławie, gmina Tczew 

uchwalonego uchwałą Rady Gminy Tczew Nr XXXVIII334/2010 z dnia 3 marca 2010r. 

Wójt 

Chciałem poinformować Radę, że udało się sprzedać obiekty po byłej Polfarmie w Stanisławiu. 

Mam nadzieję, że nowi właściciele zagospodarują ten teren  zgodnie z przeznaczeniem, to jest pod 

hotel lub usługi. Właścicielowi nie powinno się zabraniać realizacji jego planów. Do tej pory Rada, 

każdy wniosek o zmianę planu przyjmowała. 

Przewodniczący 

Kiedy wpłynął wniosek? 



Wójt 

2 miesiące temu. 

Przewodniczący 

Jaka to będzie kwota? 

Wójt 

Przewiduję około 20-40 tys. złotych. 

Siwiak Anna 

Co z panią Oślicką? 

Wójt 

Jest w trakcie. 

Przewodniczący 

Głosowanie 

W/w projekt uchwały radni przyjęli następująco: „za” głosowało 11 radnych, „wstrzymał się” 

1 radny. 

 

Pkt. 19 

Informacje, wolne wnioski i zapytania radnych i sołtysów. 

 

Siwiak Anna 

Czy gmina ma wiedzę, co dzieje się w Miłobądzu przy śluzie? 

Wójt 

Jest to teren prywatny. Jeżeli nie zostaną naruszone stosunki wodne, to robi się zgodnie z prawem. 

Bronk Andrzej 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, to co miała zrobić z wnioskiem mieszkańców Polany 

Leśnej w Rokitkach, już wykonała. 

Przewodniczący 

Czy plac zabaw przy świetlicy w Lubiszewie jest otwarty? 

Odya Piotr 

Tak 

Siwiak Anna 

Bardzo się cieszę, że jest otwarte przedszkole w Miłobądzu w lipcu. Jest 21 dzieci. 

Wójt 

Jest powołana komisja w sprawie suszy. Pomocy rządowej na chwilę obecną nie ma być. Pomoc ma 

być w formie podatków lub kredytów. Wnioski można składać. Są wyznaczone kryteria. 

Wendt Roman 

Otworzono plac zabaw w Miłobadzu. W tej sprawie otrzymałem pismo , że powodem opóźnienia 

otwarcia tego placu był wandalizm. Najważniejsze jest bezpieczeństwo użytkowników. Byłem z 

komisją Oświatową i stwierdzam, że pocą się żywicą elementy drewniane. 

Siwiak Anna 

Teren jest monitorowany, można było znaleźć wandala. 

Mieszkaniec Szpęgawy 

Jestem właścicielem działki w miejscowości Wędkowy. Planuję na tym terenie uruchomić zakład 

wytwarzania odnawialnej energii elektrycznej, tak zwanej farmy fotowoltaicznej, o mocy do 5 MW. 

Wystąpiłem z wnioskiem o dofinansowanie,. Zakład energetyczny Energa - operator wymaga  

zaświadczenia od gospodarza tej gminy czy zgadza się na to, by powstał taki zakład. Zwracam się 

do Rady o podjęcie takiej uchwały. Otrzymałem odpowiedz od urbanistki, ale to nie wystarcza. 

Inwestycja nikomu nie szkodzi. 

Kowalski Michał 

Czy taka fabryka u nas w gminie powstała? 

Wójt 

Na ten teren jest plan. 

Przewodniczący 



Tą sprawę rozpatrzy komisja. Do biura Rady wpłynęły pisma: - od Rady sołeckiej w Śliwinach, 

która informuje, że odbyło się zebranie i nie było nikogo z urzędu. Drugie pismo Rady Sołeckiej 

Śliwin dotyczy zabezpieczenia środków na zamontowanie lamp solarnych  przy drogach na terenie 

Śliwin. 

Kożyczkowski Wiesław 

To sabotaż budowy, takie sprawy należy załatwiać z otwartymi rękami, Druga sprawa, to pytanie do 

kierownika Odyi, kiedy prześle mi pieniądze za dwie opony? 

Odya Piotr 

Jeżeli uważa Pan, że jest to sabotaż, to proszę, aby wspomógł Pan swoją poradą prawniczą 

przedsiębiorcę. Z różnych źródeł dochodzą informacje, że Pan takową legitymację posiada. Jeżeli 

chodzi o zapłatę za opony, to ja czekam na wezwanie policji i jak będę musiał to Panu zapłacę. 

Kożyczkowski Wiesław 

Do skarbnik – jakie jest zadłużenie gminy na koniec 2017 roku. 

Skarbnik 

Na koniec roku 2017 zadłużenie gminy wynosiło 6.531 000 złotych. 

Kożyczkowski Wiesław 

Ile kosztuje obsługa tego zadłużenia? 

Skarbnik 

W tej chwili nie pamiętam dokładnie, a nie chcę pomylić się o złotówkę, aby potem nie tłumaczyć 

się. 

Przewodniczący 

W związku z wyczerpaniem porządku  zamykam posiedzenie. 

Godz. 12.15. 

 

Protokołowała                                                             Przewodniczący Rady Gminy 

B. Ciesielska                                                                (-) Krzysztof Augustyniak 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


